
Protokół Nr XLII/2013 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 25 lipca 2013 r. 

 

XLII Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się 

25 lipca 2013 r. w sali konferencyjnej Komendy Powiatowej PSP przy ul. Szkolnej 5B. 

Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Przed sesją, o godz. 12, miało miejsce wręczenie wyróżnień dla drużyn strażackich, które 

odniosły sukcesy w zawodach pożarniczych. Pamiątkowe statuetki, dyplomy i drobne 

nagrody wręczono: 

- Drużynie Komendy Powiatowej PSP w Nowym Mieście Lubawskim z kierownikiem 

Mirosławem Ochlakiem za zajęcie I miejsca w XIV Mistrzostwach Województwa 

Warmińsko – Mazurskiego w Sporcie Pożarniczym, 

- Młodzieżowej Drużynie Pożarniczej OSP w Krotoszynach z opiekunem Pawłem 

Jaskulskim za zajęcie I miejsca w kategorii chłopców podczas VII Wojewódzkich 

Zawodów Sportowo – Pożarniczych Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 

województwa warmińsko – mazurskiego, 

- Młodzieżowej Drużynie Pożarniczej OSP w Ostaszewie z opiekunem Marianem 

Szwarcem za zajęcie II miejsca w kategorii dziewcząt podczas VII Wojewódzkich 

Zawodów Sportowo – Pożarniczych Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych 

województwa warmińsko – mazurskiego, 

- Młodzieżowej Drużynie Pożarniczej OSP w Brzoziu Lubawskim z opiekunem 

Leszkiem Bytnerem za zajęcie II miejsca w kategorii chłopców podczas VII 

Wojewódzkich Zawodów Sportowo – Pożarniczych Młodzieżowych Drużyn 

Pożarniczych województwa warmińsko – mazurskiego. 

Ad. 1  

Otwarcie XLII Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1230, a zakończyły ok. godz. 1630 Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję. Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz – Górzkowska, 
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- Radca Prawny - Maciej Sikorski, 

- przedstawiciel Urzędu Gminy w Kurzętniku - Adam Zapałowski, 

- przedstawiciele instytucji związanych z rolnictwem (lista stanowi załącznik nr 3) 

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu i pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 4), 

- przedstawiciele mediów: Gazety Nowomiejskiej – Katarzyna Ochocka, Kuriera Iławskiego - 

Aleksandra Malinowska, Tygodnika Internetowego – Grzegorz Podkomorzy. 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 17 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały.  

Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Stanisław Czajka. 

Przewodnicząca zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czajka wyraził zgodę. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na sekretarza 

obrad. W głosowaniu wzięło udział 17 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

 Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali w materiałach sesyjnych porządek obrad 

(załącznik nr 5). Wpłynął wniosek o jego rozszerzenie (załącznik nr 6). Przewodnicząca 

przedstawiła porządek obrad wraz z rozszerzeniem. 

Porządek przedstawiał się następująco:  

1. Otwarcie XLII Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu.  
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Informacja z realizacji inwestycji powiatowych ze szczególnym uwzględnieniem 

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku. 
9. Omówienie bieżącej sytuacji w rolnictwie (grupy producenckie, izba rolnicza, 

ARiMR., ODR, KRUS, PLW, WIORiN) 
10. Przerwa 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 
27.06.2013r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 
zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 
lutego 2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 
25.04.2013r., XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/304/2013 Rady Powiatu w 
Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2013r. w sprawie przyjęcia planu 
sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego.  

14. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych związanych z 
inwestycją „Przebudowa przepustu zlokalizowanego w ciągu drogi powiatowej Nr 
1254N Tuszewo (dr. woj. nr 541) – Truszczyny – Dębień w km 2+610, w 
miejscowości Świniarc”. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka w Pacółtowie. 
15a. Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji: o przebiegu wykonania 
budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2013 r., o kształtowaniu się Wieloletniej 
Prognozy Finansowej, a także przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 
Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim. 

16. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
17. Sprawy różne. 
18. Zakończenie obrad XLII Sesji Rady Powiatu. 

 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem porządku obrad po zmianach. 

Głosowało 17 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLI Sesji Rady Powiatu  

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XLI Sesji był radny Andrzej 

Andrzejewski. Radny Andrzejewski poinformował, że zapoznał się z protokołem i nie wnosi do 

niego uwag. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez odczytywania. 

Przewodnicząca zapytała czy pozostali radni wnoszą uwagi do protokołu. Radni nie wnieśli uwag. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLI/2013. Głosowało 

17 radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 
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Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu 

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 19 

czerwca do 17 lipca 2013r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 18, 25, 27 czerwca  

i 4 lipca 2013r. (załącznik nr 7). 

Przewodnicząca poprosiła o uzupełnienie informacji. 

Starosta w skrócie przedstawiła informację z prac Zarządu. Ponadto poinformowała, że poza 

pracami Zarządu miały miejsce następujące wydarzenia: 

- odbyło się kilka spotkań w sprawie projektów kluczowych, 

- 5 lipca odbył się Konwent Powiatów województwa warmińsko – mazurskiego w sprawie 

dróg powiatowych. Takie konwenty odbyły się we wszystkich województwach. Starosta 

odczytała stanowisko Konwentu (załącznik nr 8) 

- 8 lipca - konkurs na stanowisko Przewodniczącego Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o 

Niepełnosprawności, 

- 9 lipca - spotkanie z wójtami gmin; na spotkaniu analizowano wyniki kontroli NIK na 

drogach powiatowych, ustalono kwestię organizacji tegorocznych dożynek powiatowych 

(dożynki odbędą się 22 września w Jamielniku). Tego samego dnia w powiecie gościła także 

Kurator Oświaty. Zapadła decyzja, że 2 września w Zespole Szkół Zawodowych w 

Kurzętniku odbędzie się wojewódzka inauguracja roku szkolnego.   

- 10 lipca – podpisano akt notarialny dotyczący działki w Grodzicznie przekazywanej 

nieodpłatnie gminie Grodziczno, 

- 15 lipca – kolejne spotkanie z Kurator Oświaty, 

- 20-21 lipca - Dni Kurzętnika,  

- 20 lipca - biesiada w Szafarni, 

- 21 lipca – Święto Gęsi w Biskupcu, 

- 22 lipca – spotkanie w BRE Banku w Warszawie w sprawie przeniesieniu kredytu SP ZOZ, 

- 24 lipca – Święto Policji. 

Przewodnicząca zapytała czy na spotkaniu z p. Wójtowicz z Warmińsko – Mazurskiej 

Agencji Rozwoju Regionalnego S.A. podjęto temat obwodnicy Nowego Miasta 

Lubawskiego. 

Starosta odpowiedziała, że na spotkaniu mówiono o tym, czego mogą dotyczyć projekty 

kluczowe. Wieści nie są zbyt optymistyczne. P. Wójtowicz uważa, że projekty kluczowe nie 

powinny dotyczyć dróg. Podobnie jeżeli chodzi o budowę sali gimnastycznej przy ZSZ w 

Kurzętniku. Kwestię obwodnicy pozostawiono w gestii Wojewody. Projekt obwodnicy jest 
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ukończony. P. Wójtowicz nie udzieliła w tej sprawie jednoznacznej odpowiedzi w sprawie 

budowy obwodnicy, aczkolwiek jest pewna szansa na realizację tej inwestycji.      

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie pytań. 

Radny Tomasz Szczepański zapytał czy zgodnie z zaleceniem NIK  Zarząd przystąpi do 

opracowania planu sieci dróg.  

Starosta odpowiedziała, że istotnie, powiat został zobligowany przez NIK, aby taki plan 

przygotować. Nastąpi to w 2014 r. Część zaleceń dotyczyła bezpośrednio gmin. Gminy 

również powinny opracować plany sieci dróg. Opracowanie takiego planu kosztuje, z tym że 

powiat chce to zrobić w sposób możliwie oszczędny. Planuje się, że wykonają go 

pracownicy ZDP.  

Radny Szczepański powiedział, że na posiedzeniu w dniu 4 lipca p. Wacław Jabłoński 

wystąpił z wnioskiem, aby podjąć starania o pozyskanie rekompensaty w związku ze 

zmożonym ruchem pojazdów na drodze powiatowej Nowe Miasto – Iława przez Radomno 

(droga wojewódzka od Sampławy do Iławy jest remontowana). W tej sprawie miało się 

odbyć spotkanie. Radny zapytał czy doszło do spotkania i czy jest szansa na jakieś pieniądze. 

Starosta odpowiedziała, że wystosowano zaproszenie, ale na razie spotkanie nie doszło do 

skutku. Nastąpiła zmiana na stanowisku Dyrektora Zarządu Dróg Wojewódzkich. Kwestię 

zadośćuczynienia za nadmiernie eksploatowane drogi w przypadku remontu dróg szybkiego 

ruchu i autostrad również ujęto w stanowisku Konwentu Powiatów. Z pewnością Zarząd 

będzie pilnował sprawy drogi przez Radomno. Udało się otrzymać środki w związku z 

budową wiertni w Nowym Dworze, miejmy nadzieję, że i w przypadku remontu drogi 

wojewódzkiej do Iławy również się to uda. 

Radny Kazimierz Wiśniewski poruszył kwestię ograniczenia nośności na moście w Słupnicy. 

Ciężki transport rozjeżdża drogi powiatowe.  

Starosta odpowiedziała, że zasięgnie informacji, na razie nie posiada wiedzy na ten temat. 

Radny Czajka powiedział, że na wspólnym posiedzeniu komisji p. Starosta informowała o 

wyniku naboru do szkół ponadgimnazjalnych. We wszystkich gminach, poza gminą 

Biskupiec, agitacja i promocja przyniosły dobry efekt. Niestety, w gminie Biskupiec na 137 

absolwentów gimnazjum w Bielicach, 22 osoby wybrały ZSZ, a 16 – LO w Bielicach, a 

jedynie 12 uczniów wybrało szkoły ponadgimnazjalne prowadzone przez powiat. Daje to do 

myślenia. Nie ma przyjaznego klimatu jeżeli chodzi o współpracę władz gminy i powiatu w 

zakresie oświaty. Wina nie leży po stronie władz powiatu. Radny wnioskował, aby w 

następnych latach spróbować przekonać władze gminy Biskupiec, dyrekcję Gimnazjum, 

nauczycieli, bo to od nich wiele zależy czy uczniowie wybiorą takie czy inne szkoły. Radny 
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pogratulował Zespołowi Szkół im. C. K. Norwida i Zespołowi Szkół Zawodowych wyników 

matur. Stwierdził, ż wyniki matur świadczą o tym, że nasze szkoły są dobre. Tym bardziej 

niepokoi to, że tylko 12 uczniów z gminy Biskupiec je wybrało. 

Starosta odpowiedziała, że w poprzednim roku szkolnym tych uczniów było jeszcze mniej. 

Jeżeli chodzi o promocję, zgodziła się z przedmówcą. Faktycznie, zarówno Zespół Szkół im. 

C. K. Norwida jak i Zespół Szkół Zawodowych zrobiły dobrą promocję szkół. Sytuacja o 

której mówi radny dotyczy z reguły gimnazjów z miejscowości z krańców powiatu. 

Podobnie jest w Jamielniku.   

Radny Czajka zauważył, że uczniowie z Mroczna czy Grodziczna też mogliby częściej 

wybierać szkoły w ościennych powiatach, a jednak tak się nie dzieje.  

Starosta przyznała, że faktem jest, że dyrektor ZSZ miał ogromny problem z promocją 

swojej szkoły na terenie gimnazjum w Bielicach. Ogólnie wyniki naboru należy uznać za 

zadowalające. 328 osób wybrało nasze szkoły.  

Przewodnicząca powiedziała, że jest to też zadanie dla obecnych i przyszłych radnych. 

Przekonać mieszkańców, aby posyłali swoje dzieci do szkół na terenie powiatu. 

Przewodnicząca wyraziła zadowolenie z wyników naboru. Jeżeli co roku będzie taki dobry 

nabór, nie trzeba się obawiać o nową szkołę. Co roku ponad setka absolwentów gimnazjów 

wybiera szkoły poza powiatem, bo są tam kierunki których u nas nie ma np. budownictwo, 

odzieżówka. Dodała, że były głosy przeciwne tworzeniu szkoły w Bielicach. Szkoła 

powstała i dobrze. Nie należy nikomu zamykać drogi.    

Starosta stwierdziła, że w ZSZ nie udało się uruchomić kierunku architektura krajobrazu. 

Wpłynęło jedynie kilkanaście podań. Dyrekcja zachęcała do zmiany kierunku, ale 

ostatecznie młodzież wybrała szkołę w Brodnicy. 

Przewodnicząca powiedziała, że istotna jest też kwestia dobrego dojazdu do szkoły. 

Radny Czajka powiedział, że za sieć szkół w powiecie odpowiada powiat. Według jego 

wiedzy Wojewoda uchylił uchwały w sprawie utworzenia nowych szkół w Bielicach. Jest też 

kwestia konkursu na dyrektora. To sprawa gminy, ale za miesiąc uczniowie rozpoczną 

naukę. Czy Zarząd Powiatu nie powinien poprosić Urząd Gminy o informację czy do 1 

września wszystko będzie zgodnie z prawem. 

Starosta wyjaśniła, że problem dotyczy uchwały w sprawie utworzenia zespołu szkół. Rada 

wyraziła zgodę na utworzenie osobnych szkół – LO i ZSZ. UG musi zorganizować konkurs 

na dyrektora LO i osobny konkurs na dyrektora ZSZ. Zapewnie w perspektywie będzie 

utworzony zespół, ale na chwilę obecną tak to wygląda. Szkoły istnieją, nabór 

przeprowadzono. W Bielicach będą w sumie funkcjonowały trzy szkoły i trzech dyrektorów 
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– Gimnazjum, LO i ZSZ. Być może po miesiącu szkoły zostaną połączone i ogłoszony 

będzie konkurs na dyrektora zespołu szkół. 

Przewodnicząca powiedziała, że Rada Powiatu podjęła uchwały zgodnie z wnioskiem 

gminy. Przed podjęciem uchwały konsultowano się jeszcze telefonicznie.  

Radny Czajka powiedział, że on pyta o to czy powiat w ramach nadzoru nie powinien 

sprawdzić jaka będzie sytuacja prawna szkół na dzień 1 września. Nie jest przeciwny ich 

tworzeniu, ale chodzi mu o to, że każdy rodzic posyłający dziecko do szkoły chce, aby jego 

dziecko chodziło do szkoły prawnie usankcjonowanej.  

Radca Prawny Maciej Sikorski powiedział, że gmina podjęła kilka uchwał. Wojewoda 

częściowo unieważnił uchwały dotyczące utworzenia szkół, ale one funkcjonują. Wojewoda 

całkowicie unieważnił uchwałę w sprawie utworzenia zespołu. Gmina złożyła skargę na 

rozstrzygnięcie, ale sąd ją oddalił. Podzielił stanowisko Wojewody. Rada Powiatu podjęła 

uchwałę w sprawie planu sieci szkół, w którym znajdują się obydwie szkoły, zgodnie z 

wnioskiem gminy. Nabór do nich się odbył i wszystko jest w porządku. Sprawa zespołu jest 

problemem gminy. Powiat nie ma w tym zakresie nadzoru. Starosta może wystąpić do gminy 

z zapytaniem w tej sprawie, być może gmina udzieli odpowiedzi, ale prawnego obowiązku 

nie ma.  

Przewodnicząca zapytała czy na pewno Rada Powiatu zrobiła wszystko, aby szkoły mogły 

funkcjonować. 

Radca prawny odpowiedział, że tak. Szkoły są w planie sieci szkół.  

Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze pytania do sprawozdania. Radni nie zadali pytań.  

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodnicząca poprosiła o zgłaszanie wniosków. 

Radny Andrzejewski poruszył kwestię drogi wewnętrznej przy budynku Starostwa przy ul. 

Grunwaldzkiej 3. Radny powiedział, że wspólnie z radną Mazurkiewicz systematycznie 

dopytują o remont tej ruchliwej drogi. Zarząd obiecał coś zrobić po zakończeniu inwestycji 

związanej z budową ciepłociągu. Nasypano trochę żwiru. Radny zapytał kiedy droga zostanie 

wyremontowana. 

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że to jest bolączka Nowego Miasta. Miejsce jest ruchliwe, 

przy cmentarzu i przychodni, po drodze poruszają się osoby starsze. Radni proszą o remont 

drogi już kilka lat. 

Więcej pytań nie było.  

 



 8

Ad. 8 

 Informacja z realizacji inwestycji powiatowych ze szczególnym uwzględnieniem 

Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku 

Informacja z realizacji inwestycji pn. „Budowa Zespołu Szkół Zawodowych w Kurzętniku – I 

etap” stanowi załącznik nr 9. 

Przewodnicząca zapytała czy jeżeli chodzi o inwestycję szkolną, wszystkie faktury są 

opłacone, jest pozwolenie na użytkowanie itp. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że część rzeczowa inwestycji zakończyła się w czerwcu, część 

finansowa musi się zakończyć do 31 lipca. Wszystkie faktury są opłacone. Wartość finansowa 

inwestycji zamknęła się kwotą 9.791.186,97 zł. Były wydatki niekwalifikowane. Udział 

finansowy powiatu wyniósł 3.495.451,23 zł. co stanowi 35,7%. Oznacza to, że powiat 

finansował inwestycję w 1/3, a środki zewnętrzne stanowiły 2/3. Największym kontrahentem 

był wykonawca inwestycji – Iławskie Przedsiębiorstwo Budowlane. Wynagrodzenie 

wykonawcy wyniosło 8.719.737 zł. Gmina Kurzętnik przekazała darowiznę wartości 383.500 

zł. Powiat wykupił też działkę prywatną za kwotę 34.000 zł. Nieruchomość zabudowana 

zostanie przekazana szkole jako środek trwały do amortyzacji.  

Przewodnicząca uzupełniła, że wyposażenie szkoły jest w większości nowe. Odbyły się dni 

otwarte, każdy mógł szkołę zobaczyć. 1 września szkoła będzie gotowa na przyjęcie uczniów. 

Następnie poprosiła p. Kłosowskiego o omówienie inwestycji drogowych.  

P. Kłosowski powiedział, że na tak trudny finansowo rok, ilość inwestycji nie jest mała. 

Mogło tak się stać dzięki pomocy samorządów gminnych. Gmina Kurzętnik przekazała 

dofinansowanie w wysokości 520 tys. zł., gmina Nowe Miasto Lubawskie – 87 tys. zł., gmina 

Grodziczno – 150 tys. zł. Następnie p. Kłosowski omówił realizację inwestycji.  

Informacja z realizacji inwestycji drogowych – załącznik nr 10. 

Przewodnicząca zapytała ile gmina Biskupiec dokłada do inwestycji. 

P. Kłosowski odpowiedział, że powiat „wymienia się” kwotą 420 tys. zł. Powiat deklaruje 

pomoc gminie, gmina – powiatowi, „bilans” wychodzi na 0.  

Radna Katarzyna Trzaskalska zapytała o termin wykonania drogi przez miejscowość 

Świniarc.  

P. Kłosowski odpowiedział, że termin jest na koniec września. 

Radny Czajka powiedział, że budżety powiatów były, są i będą małe. Wygląda na to, że drogi 

w powiecie będą tam robione, gdzie będzie wsparcie danej gminy. Radny wyraził nadzieję ,ze 

również gmina Biskupiec zadeklaruje jakieś wsparcie finansowe. Na posiedzeniu Komisji 

Bezpieczeństwa radny wspólnie z radnym Dembkiem mówili, że jeżeli chodzi o inwestycje 
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drogowe teraz czas na gminę Biskupiec. Radny wyraził obawę, że w następnych latach nic się 

na terenie gminy Biskupiec nie będzie działo w zakresie remontów drogowych.  

Przewodnicząca powiedziała, że teraz jest czas na gminę Grodziczno, na której najmniej się 

działo.     

Radna Mazurkiewicz dodała, że podobnie jak w Nowym Mieście. 

Radny Wiśniewski przypomniał sprawę drogi wojewódzkiej i mostu w Słupnicy. 

P. Kłosowski odpowiedział, że rozmawiał z Kierownikiem ZDW Rejon w Nidzicy. 

Kierownik nie ma żadnych informacji kiedy most będzie remontowany, bo nowy dyrektor 

ZDW w Olsztynie ograniczył kompetencje kierowników rejonów. ZDW zrobiło w swojej 

opinii wszystko, aby ciężki transport tamtędy nie jeździł tzn. postawiono znaki drogowe. 

Natomiast kierowcy i tak jeżdżą tą drogą. Co jakiś czas ZDP przypomina o tym policji, prosi 

aby co jakiś czas pojechał tam partol. Jeżeli chodzi o rekompensaty za zniszczone drogi, 

powinno się też występować do kolei, bo drogi są też niszczone przy remoncie linii 

kolejowych. Droga powiatowa w Zajączkowie będzie za chwilę kompletnie zniszczona w 

związku w budową tunelu na linii kolejowej. Podobnie będzie na drodze Grodziczno – 

Montowo. Postawienie znaków niewiele daje. Jeżeli chodzi o wniosek radnego 

Andrzejewskiego, droga była remontowana już za poprzednich starostów, ale nigdy nie było 

wystarczająco dużo pieniędzy na porządny remont. Jeżeli środki się znajdą, to tę drogę należy 

zrobić. Wiąże się to z koniecznością uaktualnienia kosztorysów. Rozważano remont masą lub 

położenie kostki, ale tu zachodziłaby konieczność wymiany drzwi garaży.   

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że gmina miejska ma najmniej inwestycji drogowych. 

Radni proszą o remont tak krótkiego odcinka drogi już kilka lat. Nie ma tłumaczenia, że nie 

ma pieniędzy. W tej sytuacji trzeba je poszukać.  

Radny Ząbkiewicz powiedział, że jeżeli chodzi o gminę Biskupiec, w Radzie jest czterech 

radnych z gminy. Należy mieć nadzieję, że wspólnie z Przewodniczącym izby rolnej 

namówią Wójta do przekazania wsparcia finansowego.  

Radny Romuald Koszewski powiedział, że jeżeli brakuje środków na remont drogi przy 

budynku przy ul. Grunwaldzkiej 3, należy podobnie jak do wójtów gmin, wystąpić do 

Burmistrza Miasta o wsparcie finansowe. Może uda się to zrobić wspólnym siłami. 

Radna Mazurkiewicz poruszyła sprawę ulicy Lidzbarskiej. Po prawej stronie ulicy są duże 

firmy, a ani po prawej ani po lewej nie ma chodnika. Ulica jest nieoświetlona. Jest dużo 

wypadków, niestety są ofiary śmiertelne. Należy porozmawiać z p. Burmistrzem również na 

ten temat.  

Przewodnicząca powiedziała, że to jest droga powiatowa, więc jest to sprawa powiatu. 
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P. Kłosowski odpowiedział, że tak, poza kwestią oświetlenia. 

Przewodnicząca poprosiła, aby wniosek w sprawie drogi wojewódzkiej wysłać do ZDW. Im 

więcej takich monitów, tym lepiej. Jeżeli władze wojewódzkie odwiedzają powiat, też trzeba 

te tematy poruszać.  

Radny Wiśniewski powiedział, że na drodze powiatowej można zrobić ograniczenie. Może 

wówczas ZDW podejmie jakieś działania. 

P. Kłosowski odpowiedział, że mieszkańcy będą mieli pretensje, że nie mogą przejechać.  

Radny Czajka powiedział, że Zarząd Powiatu powinien przede wszystkim spotkać się z 

nowym dyrektorem ZDW, pojechać na wizję w terenie. Dać miesiąc lub dwa czasu i jeżeli 

dalej nic nie będzie zrobione, ewentualnie ograniczyć nośność na drodze powiatowej. 

Przewodnicząca powiedziała, że wniosek trzeba wysłać, a dyrektora ZDW należy zaprosić na 

sesję. Zwłaszcza, że za chwilę opracowany będzie budżet na drogi na przyszły rok. 

Radny Czajka powiedział, że przy drodze wojewódzkiej powinny być też wyrównane 

pobocza. Nie dość że jest to niebezpieczne, to jeszcze niszczy się niedawno wyremontowana 

droga. 

Starosta powiedziała, że na spotkaniu z przedstawicielami ZDW poruszyła kwestię koszenia 

rowów. Okazuje się, że ZDW ma pieniądze tylko na jedno koszenie rowów na każdej z dróg 

w ciągu całego roku.  

P. Kłosowski powiedział, że na sesji ma być podejmowana uchwała dotycząca przebudowy 

przepustu w Świniarcu. Jeżeli będą pieniądze remont będzie wykonany w przyszłym roku, ale 

już dziś musi być podjęta decyzja o przystąpieniu do prac przygotowawczych. Chodzi o 

zlecenie pomiarów, przygotowanie dokumentów do wydania decyzji środowiskowej. 

Radny Szczepański zapytał o jakie kwoty chodzi. 

P. Kłosowski odpowiedział, że na remont powinno wystarczyć ok. 150 tys. zł. Nośność 

zwiększy się do 40 ton, można poprawić wjazd na most. 

Radny Szczepański zapytał czy remont może być dofinansowany ze środków Ministerstwa 

Infrastruktury. 

P. Kłosowski odpowiedział, że nie. Remonty przepustów nie mogą być dofinansowane, ale 

jest szansa na wsparcie finansowe gminy. 

Ad. 9 

 Omówienie bieżącej sytuacji w rolnictwie (grupy producenckie, izba rolnicza, 

ARiMR., ODR, KRUS, PLW, WIORiN) 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Elżbietę Macków – przedstawiciela 

Terenowego Oddziału Wojewódzkiej Inspekcji Ochrony Roślin i Nasiennictwa. 
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Przewodnicząca zapytała jakimi sprawami zajmuje się aktualnie inspekcja, jak wygląda 

sytuacja z materiałem siewnym, czy jest zagrożenie chorobami. 

P. Maćków poinformowała, że jeżeli chodzi o materiał siewny, na początku roku była szeroko 

zakrojona akcja na temat materiału siewnego genetycznie modyfikowanego. Wiadomo, że na 

terenie naszego kraju występuje zakaz. Inspekcja zobowiązana była do przeprowadzenia 

kontroli w gospodarstwach rolnych. Takich kontroli odbyło się ok. 20. Pierwsze dotyczyły 

zakupu kukurydzy MON 810 (zakaz dotyczy też ziemniaka Amflora). Wszyscy kontrolowani 

rolnicy okazali dokumenty zaświadczające, że nie stosują zakazanej odmiany kukurydzy. 

Kolejnym etapem była kontrola na polu łącznie z przeprowadzeniem testów laboratoryjnych. 

9 prób dało wynik negatywny, jedna próbka jest w badaniu laboratoryjnym, ale nie oznacza 

to, że jest podejrzenie zastosowania zakazanego materiału. Taki był wymóg. Kończą się 

oceny plantacji nasiennych. Z materiałem siewnym nie powinno być problemów. 8 marca br. 

ukazała się ustawa o środkach ochrony roślin. Nowością jest integrowana produkcja roślin, 

która wejdzie w życie od 1 stycznia 2014 r. Ktoś kto chciałby przystąpić do programu, już 

teraz powinien zacząć się tym interesować. Niestety nie ma jeszcze rozporządzeń 

wykonawczych. Podstawowym celem integrowanej produkcji roślin jest ograniczenie do 

niezbędnego minimum stosowanie środków ochrony roślin poprzez wykorzystanie innych 

metod: mechanicznych, hodowlanych, biologicznych. Jeżeli chodzi o kontrole, inspekcja w 

porozumieniu z ARiMR prowadzi kontrole wzajemnej zgodności. Do tych kontroli rolnicy są 

typowani przez Agencję.  

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do p. Maćków. Radni nie mieli pytań. 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Antoniego Kurlikowskiego z Powiatowej 

Inspekcji Weterynaryjnej. Zapytała o zagrożenie nową chorobą zwierząt.  

P. Kurlikowski poinformował, że istotnie, jest zagrożenie afrykańskim pomorem świń. 

Prawdopodobnie dużo skupisk jest na Białorusi, ale z uwagi na blokadę informacji, niewiele 

wiadomo na ten temat. Zagrożenie jest z uwagi na to, że chorobę przenoszą dziki. Inspekcja 

prowadzi kampanię informacyjną na ten temat, poprzez lekarzy weterynarii, informacje w 

mediach. Rolnicy powinni zachować szczególną czujność, ponieważ jest to choroba która jest 

bardzo groźna dla trzody chlewnej. Rozprzestrzenia się bardzo szybko, śmiertelność jest do 

100%. Z innych aktualnych spraw należy wspomnieć o antybiotykach. Pojawiły się na ten 

temat informacje w mediach. Główny Lekarz Weterynarii zarządził ścisłą kontrolę leczenia w 

stadach, zwłaszcza drobiu. Chodzi o zawartość antybiotyków w mięsie i nielegalny obrót 

lekami. Dla inspekcji jest to dodatkowe zadanie. Kolejna sprawa to niezgłaszanie przez 

rolników w terminie urodzeń zwierząt, zwłaszcza bydła, do ARiMR.  
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Przewodnicząca zapytała jakie jest pogłowie trzody. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że w tej chwili około 100 tysięcy sztuk. Kiedyś dochodziło 

nawet do 200 tysięcy. Jeżeli chodzi o drób jest duża rotacja, ale rocznie z naszego terenu 

schodzi ok. miliona sztuk indyków, kurcząt - 200-300 tysięcy, kilkadziesiąt tysięcy gęsi. 

Właściciele ferm drobiu mogą się spodziewać kontroli pod kątem stosowania antybiotyków.   

Przewodnicząca zapytała czy na terenie Polski wykryto jakieś ognisko choroby - 

afrykańskiego pomoru świń. Zapytała też jakie są ogólne objawy choroby. 

P. Kurlikowski odpowiedział, że nie wykryto. Objawami są apatia, bardzo wysoka gorączka, 

brak apetytu, osłabienie, śmierć następuje w ciągu 3-4 dni. Upadki są bardzo duże. W tej 

chwili na granicy polsko – białoruskiej są ścisłe kontrole. Jest zakaz przewozu zwierząt i 

jakichkolwiek produktów pochodzenia zwierzęcego. Problem stanowią dziki, których nie da 

się upilnować, dlatego wystąpiono do myśliwych z prośbą, aby zgłaszali przypadki padłych 

dzików. Prowadzony jest monitoring padłych sztuk. Takie choroby zakaźne są bardzo groźne, 

bo w sytuacji ich wystąpienia dochodzi do uśmiercania całych stad. Ważne jest szybkie 

wychwycenie choroby. Pierwsze przypadki choroby stwierdzono kilka lat temu w Gruzji i 

choroba od tego czasu krąży i przesuwa się coraz bardziej na zachód. Wiele zależy od 

rolników, producentów, aby zachowali wszelką ostrożność.   

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jakieś pytania. Pytań nie było. 

Kolejna głos zabrała pani Justyna Sobiesiak – Kierownik Biura Powiatowego ARiMR.  

Poinformowała, że jeżeli chodzi o bieżące sprawy, to kontrole wzajemnej zgodności o 

których mówiła p. Maćków, odbywają się na czterech płaszczyznach w trzech schematach. 

Kontrole odbywają się m.in. w porozumieniu z inspekcją weterynaryjną i inspekcją ochrony 

roślin i nasiennictwa. W tym roku są też pierwsze typowania do kontroli w zakresie 

dobrostanu zwierząt. Gospodarstwa do kontroli typuje centrala agencji. Zdarza się, że ten sam 

rolnik jest co roku kontrolowany. Odbywa się to losowo. Jeżeli chodzi o zgłaszanie urodzeń, 

procent spójności (prawidłowości) w stadach bydlęcych wynosi 99,76%. To jest identyfikacja 

indywidualna, więc nie ma większych problemów. Jeżeli są, to u pojedynczych rolników. 

Przewodnicząca zapytała jakie jest pogłowie bydła. 

P. Sobiesiak odpowiedziała, że pogłowie wynosi ponad 18 tysięcy sztuk. Nie jest tak duże jak 

w przypadku świń, gdzie jest 2.000 świńskich siedzib. Jest problem, aby zaprowadzić 

porządek w stadach. W tej chwili ok. 70% stad jest uporządkowanych. Dużo jest 

pośredników. Jeżeli chodzi o renty strukturalne, w przyszłym roku wielu osobom skończy się 

okres wypłacania. 1 stycznia 2013 r. weszła w życie ustawa o nowym wieku emerytalnym. W 

latach 2004 – 2006 przyznawano renty nie do wieku emerytalnego, ale na 10 lat. Zagrożone 
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będą osoby, które urodziły się po 31 grudnia 1947 r. Renta im się skończy, a nie osiągną 

wieku emerytalnego. Osoby te muszą zgłosić się do KRUS-u z wnioskiem o tzw. emeryturę 

przejściową. W gorszej sytuacji będą osoby, które miały przyznawane renty w latach 2007-

2013. Osoby te miały przyznawane renty do wieku emerytalnego czyli do 65 roku życia. 

Kolejna ważna sprawa – płatności z kampanii 2007-2013 zostały wypłacone. Jest to kwota 

ok. 60 mln zł. Już w ubiegłym roku płatności były nieco później wypłacane. Do takiej sytuacji 

rolnicy muszą się przyzwyczaić. Z roku na rok coraz więcej osób będzie dostawało wypłaty 

po nowym roku. Kolejna sprawa - weryfikacja. Chodzi o tzw. tworzenie sztucznych 

warunków w celu uzyskania płatności. Chodzi o takie sytuacje kiedy np. ktoś inny uprawia 

ziemię, a ktoś inny otrzymuje płatność. Są już orzeczenia sądów administracyjnych, są 

odmowy płatności. Jeżeli możliwe będzie udowodnienie, że miało miejsce tworzenie 

sztucznych warunków w celu uzyskania płatności w poprzednich kampaniach, postępowania 

mają być wznawiane. Płatności mają być dla rolników, którzy faktycznie są w posiadaniu 

ziemi, ponoszą koszty jej uprawy, kierują uprawą. Agencja będzie szczególnie interesować 

się tymi osobami, które wydzierżawiają ziemię, biorą dopłaty, a uprawia ktoś inny.    

Radny Mirosław Galiński zapytał czy wiadomo ile rocznie napływa do naszego powiatu 

trzody z Holandii, Estonii.  

P. Kurlikowski odpowiedział, że w 2012 r. było to ponad 70 tys. sztuk trzody chlewnej 

(głównie warchlaki). Dużo też napływa trzody z Danii, Niemiec, Litwy. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania. Pytań nie było. 

Głos zabrał p. Mirosław Gierszyński – Kierownik placówki KRUS. W pierwszej kolejności 

podziękował rolnikom z terenu powiatu za wysoką dyscyplinę jeżeli chodzi o płatność 

składek na ubezpieczenie. Tym bardziej, że powierzchnia gospodarstw w naszym powiecie 

nie jest duża (1/3 to gospodarstwa do 3 hektarów). Jeżeli przeciętne zadłużenie jednego 

ubezpieczonego w kraju wynosi 400 zł., to w naszym powiecie wynosi ono 200-230 zł. Nasi 

rolnicy charakteryzują się wysoką dyscypliną płatniczą. Gorzej wygląda sytuacja jeżeli chodzi 

o wypadkowość w gospodarstwach rolnych. W Polsce na 1000 ubezpieczonych jest 10-12 

zgłoszonych wypadków, w powiecie – 30-35. W ciągu roku na 2.500 rolników jest ponad 100 

zgłoszeń wypadków.   

Przewodnicząca zapytała ile dokładnie jest gospodarstw. 

P. Gierszyński odpowiedział, że na koniec czerwca było 2.261 gospodarstw.  

P. Sobiesiak powiedziała, że w jej danych jest 2.400.  

P. Gierszyński powiedział, że w jego rejestrach są czynni rolnicy, płatnicy składek.  

Radny Dembek zapytał ile wynosi pełna emerytura rolnicza. 
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P. Gierszyński odpowiedział, że średnio 900 zł. 

Przewodnicząca zapytała ile wynosi renta strukturalna.  

P. Sobiesiak odpowiedziała, że najniższa wynosi 1.700 zł., najwyższa – ok. 4.000 zł.  

Radna Mazurkiewicz powiedziała, że warto powiedzieć ile wynosi dzienna stawka 

chorobowego. 

P. Gierszyński odpowiedział, że 10 zł. 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają jeszcze jakieś pytania. Pytań nie było. 

Przewodnicząca poprosiła o zabranie głosu p. Zbigniewa Ziejewskiego – Przewodniczącego 

Rady Powiatowej Warmińsko- Mazurskiej Izby Rolniczej.  

P. Ziejewski powiedział, że podziękowania należą się wszystkim jednostkom, które 

przeprowadzają kontrole u rolników. Instytucje te najpierw szkolą, upominają rolników, a 

dopiero potem każą. To prawidłowe podejście służb do rolników. Wejście Polski do UE 

spowodowało, że postęp cywilizacyjny w polskich gospodarstwach jest ogromny. Tematy 

związane z rolnictwem poruszano na spotkaniu z Ministrem Rolnictwa, który gościł w 

naszym powiecie. 5 sierpnia br. o godz. 11 w auli Uniwersytetu Warmińsko – Mazurskiego w 

Olsztynie odbędzie spotkanie z Ministrem Kazimierzem Plocke. To, co jest teraz 

najważniejsze, to podział środków w kampanii 2014- 2020. Rolnicy oczekiwali, że zrównają 

się dopłatami z rolnikami w innych krajach UE. W końcowym okresie wysokość dopłaty do 

hektara ma wynieść 226 euro. Ważne jest też to, co będzie z II filarem, związanym z zakupem 

sprzętu, modernizacją obiektów; jakie będą na to środki. Izba rolnicza walczy  też o zmianę 

ustawy – prawo łowieckie. Zwierzyna leśna powoduje ogromne straty w uprawach. 

Wiadomo, że dokonanie nowelizacji ustawy będzie bardzo trudne w sytuacji, kiedy na 460 

posłów, 320 poluje. Pewne działania są mało skuteczne. Trudno wywrzeć nacisk na 

parlamentarzystów. Przykładem była ostatnio sprawa uboju rytualnego. Kolejna sprawa z 

ostatniego posiedzenia izby to sprzedaż ziemi z Agencji Nieruchomości Rolnych. Przetargi 

będą ograniczone do gmin i gmin ościennych. Dyskutuje się wiele o KRUS-ie, ale nikt nie 

mówi o tym, że do KRUS-u państwo dopłaca 15 miliardów, a do ZUS- u ponad 50 miliardów. 

Nie mówi się o tym, że rolnik, który hoduje bydło pracuje 365 dni w roku. Jeżeli chodzi o 

temat nasiennictwa, niedługo będzie problem, ponieważ rok 2013 jest ostatnim, w którym UE 

dopuszcza zaprawy rzepaku. Pytanie – czy firmy wyprodukują zaprawy rzepaku, które nie 

byłyby szkodliwe dla pszczół. P. Ziejewski zaapelował, aby od przyszłego roku wrócić do 

tradycji wręczenia na dożynkach odznaczeń prezydenckich dla rolników. Tak, jak to miało 

miejsce w latach ubiegłych. Obecnie wręcza się jedynie odznaczenia resortowe. P. Ziejewski 

poinformował, że izba wystąpiła o zwiększenie dopłat do paliwa i do materiału siewnego. 
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Poruszył też kwestię kontroli foto. Przetargi wygrywają firmy często bardzo niekompetentne. 

Izba będzie wszystkie te problemy poruszać na spotkaniu z Ministrem. Przepisy są niespójne. 

Z jednej strony mówi o się o promocji produktów regionalnych, a z drugiej np. zabrania 

podawania czarniny na Święcie Gęsi, bo muszą być odpowiednie warunki przewozu krwi z 

Iławy do Biskupca. Należy wspierać organizacje działające na rzecz rozwoju wsi. Obserwuje 

się rozkwit KGW, są programy odnowy wsi. Wieś powinna zbliżać się poziomem 

kulturowym do miasta. Na koniec p. Ziejewski poruszył kwestię podatku dochodowego. W 

tej chwili w Ministerstwie powstał zespół, który będzie się tym zajmował.  

Przewodnicząca powiedziała, że izba rolnicza jest po to, aby występować w interesie 

rolników. Jeżeli chodzi o sprzedaż gruntów ANR – czy tylko w gminie Kurzętnik zdarzyło się 

tak, że jedynie 10 % z 30% gruntów nie była obciążona roszczeniami. Grunty te zostały 

sprzedane za ogromne ceny. To jest trochę tak, że rolnikom zaoferowano coś, z czego nie 

mogą skorzystać, bo kto kupi grunt z obciążeniami. Dziwnym trafem do sprzedaży nie trafiły 

grunty, które nie mają obciążeń, a to izba zatwierdzała ich wykaz. Jeżeli chodzi o KGW, w 

gminie Kurzętnik nie bano się stworzyć funduszu sołeckiego. Przewodnicząca powiedziała, 

że izba ma siły i środki, aby wywierać nacisk na władze lokalne i centralne. Polscy rolnicy 

powinni być świadomi swojej wartości. Nie powinni ślepo zachwycać się tym, co na 

zachodzie. Na poziom UE należy przenieść wartości, które ważne są u nas takie jak rodzina, 

więzi rodzinne, rodziny wielopokoleniowe. W Polsce narzeka się, że nie ma produktów 

lokalnych, ale przepisy są takie, że zamiast wspierać ich produkcję, utrudniają. Zdaniem 

Przewodniczącej izby rolnicze powinny bronić rolników i dziedzictwa polskiej wsi. 

P. Ziejewski powiedział, że Polska musi respektować określone dyrektywy unijne. Oprócz 

tego ma swoje przepisy krajowe. Cały problem w tym, aby przepisy krajowe, prawo lokalne, 

były bardziej przyjazne rolnikom. Izba robi wszystko, aby przekonać Ministerstwo do swoich 

postulatów. Taki oddolny lobbing jest, pytanie tylko – czy jest wystarczająco skuteczny. 

Przewodnicząca powiedziała, że jeżeli chodzi o odznaczenia dla rolników, typowanie 

powinno odbywać się przez organizacje rolnicze, a wręczane mogą być nie tylko na 

dożynkach, ale również podczas innych lokalnych uroczystości. Nie trzeba czekać z tym aż 

do przyszłych dożynek.     

P. Kulikowski powiedział, że często przepisy unijne nie są tak restrykcyjne jak przepisy 

krajowe.   

Radny Szczepański zapytał o odszkodowania za słupy elektryczne.  

P. Ziejewski odpowiedział, że nie ma zbiorowych pozwów z energetyką. Każdy składa 

indywidualnie wniosek do energetyki, aby polubownie załatwić sprawę. UW-M opracował 
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metodologię liczenia odszkodowania. Izba rolnicza dysponuje takim wzorem. Pojawiają się 

firmy, które pomagają odzyskać odszkodowania, ale należy być ostrożnym. Najlepiej złożyć 

samemu wniosek, spróbować polubownie załatwić sprawę. Jeżeli zakład energetyczny 

odmówi, wtedy wystąpić do sądu. Większość rolników wygrywa sprawy. Nie są to wielkie 

odszkodowania, ale można przy okazji wywalczyć pieniądze za tzw. służebność przesyłu.    

Przewodnicząca zapytała czy faktycznie p. Ziejewski zna przykłady, że rolnicy wygrali z 

energetyką, a koszty nie były wyższe od odszkodowania. 

P. Ziejewski odpowiedział, że tak. W siedzibie izby w Olsztynie jest dwóch prawników na 

etacie, którzy nieodpłatnie służą pomocą rolnikom. Rolnicy muszą przede wszystkim zwracać 

uwagę na umowy, które podpisują.  

Wobec wyczerpania tematu, Przewodnicząca ogłosiła przerwę w obradach. 

Ad. 10 

 Przerwa  

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Na sali obecnych było 10 radnych. Nieobecni byli wszyscy Członkowie Zarządu oraz radni 

Wiśniewski i Ząbkiewicz. 

Po przerwie oprócz radnych i radcy prawnego, obecni byli: Andrzej Korecki i Małgorzata 

Wojnarowicz. 

Ad. 11 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIII/270/2012 Rady Powiatu 

w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2013-2037 oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/276/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/290/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/295/2013 z dnia 28.03.2013r.. XXXVIII/305/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/313/2013 z dnia 29.05.2013r. , XL/322/2013 z dnia 27.06.2013r. 

Przewodnicząca odczytała projekty uchwał z pkt 11 i 12. 

W trakcie odczytywania uchwał na salę obrad weszli Członkowie Zarządu (z wyjątkiem 

radnego Wacława Jabłońskiego) Sekretarz Powiatu i Skarbnik Powiatu. 

Przewodnicząca poprosiła p. Skarbnik o krótkie omówienie uchwał. 

P. Skarbnik poinformowała, że zmiana w WPF wiąże się ze zmianą dochodów budżetu. 

Wskaźnik zadłużenia jest spełniony jedynie połowicznie. Wczoraj Wojewoda podpisał 

decyzję przyznającą środki na przystosowanie pomieszczeń internatu na potrzeby 
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Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy. Można rozpocząć procedury 

przetargowe.  

Radny Tuchalski powiedział, że przeniesienie PŚDS jest dobrym posunięciem.  

P. Skarbnik dodała, że nastąpi też zwiększenie ilości miejsc statutowych w placówce, a co za 

tym idzie - zwiększenie miesięcznej dotacji na działalność domu. 

Przewodnicząca wyraziła nadzieję, że jeżeli uda się jeszcze pozyskać dotację z Ministerstwa 

Zdrowia na przekształcenie SP ZOZ, to sytuacja finansowa powiatu nieco się poprawi. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że planowane środki z dotacji już ujęto w budżecie. Jeżeli chodzi 

o plan – wskaźnik jest spełniony, ale jeżeli chodzi o wykonanie – nie, ponieważ nie ma 

sprzedaży majątku.  

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/336/2013 (załącznik nr 

11) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale 

Nr XXXIII/271/2012 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 27.12.2012 r. 

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nowomiejskiego na 2013r. oraz uchwał 

zmieniających: XXXV/277/2013 z dnia 24.01.2013r., XXXVI/291/2013 z dnia 21 lutego 

2013r., XXXVII/296/2013 z dnia 28.03.2013r., XXXVIII/306/2013 z dnia 25.04.2013r., 

XXXIX/314/2013 z dnia 29.05.2013r., XL/323/2013 z dnia 27.06.2013r. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/337/2013 (załącznik nr 

12) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 13 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/304/2013 Rady 

Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 25 kwietnia 2013r. w sprawie przyj ęcia 

planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz załącznikiem. 

P. Korecki poinformował, że do planu weszło Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych. 

Zespół Szkół w Bielicach może być wprowadzony dopiero wtedy kiedy powstanie. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/338/2013 (załącznik nr 

13) podjęto jednogłośnie.  
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Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do prac przygotowawczych 

związanych z inwestycją „Przebudowa przepustu zlokalizowanego w ciągu drogi 

powiatowej Nr 1254N Tuszewo (dr. woj. nr 541) – Truszczyny – Dębień w km 2+610, w 

miejscowości Świniarc” 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/339/2013 (załącznik nr 

14) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie nadania statutu Domowi Dziecka w Pacółtowie. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

P. Wojnarowicz poinformowała, że uchwała wynika z konieczności dostosowania statutu do 

zapisów ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.  

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/340/2013 (załącznik nr 

15) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 15a 

 Podjęcie uchwały w sprawie zakresu i formy informacji: o przebiegu wykonania 

budżetu powiatu nowomiejskiego za I półrocze 2013 r., o kształtowaniu się Wieloletniej 

Prognozy Finansowej, a także przebiegu wykonania planu finansowego Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 15 radnych. Uchwałę nr XLII/341/2013 (załącznik nr 

16) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 16 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych  

Przewodnicząca poinformowała, że odpowiedzi na wnioski i zapytania udzielano na bieżąco. 

Ad. 17 

 Sprawy różne 

Radny Jan Czapliński zapytał o rozstrzygnięcia nadzorcze Wojewody. Wojewoda uchylił 

dwie uchwały Rady. 

Radca wyjaśnił, że Wojewoda nie uchylił całych uchwał, tylko pewne zapisy. Jedna uchwała 

dotyczyła gospodarowania nieruchomościami, druga programu stypendialnego. Obydwie 
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uchwały zostały ogłoszone i czekają na wejście w życie. W uchwale stypendialnej Wojewoda 

uchylił zapis dotyczący wzoru umowy i klauzuli o odpowiedzialności karnej w 

oświadczeniach. Radca nadmienił, że identyczna uchwała z powiatu olsztyńskiego została 

ogłoszona w takim brzmieniu.  

Na salę obrad weszła Sekretarz Powiatu.  

Radca stwierdził, że prawo jest jedno, ale interpretacje różne. Jeżeli chodzi o uchwałę 

dotyczącą gospodarowania nieruchomościami, zastrzeżenia dotyczą zgody dla Zarządu na 

wynajmowanie po upływie trzech lat. Druga kwestia dotyczyła odstąpienia do obowiązku 

przetargowego. Radca stwierdził, że miał świadomość, że te zapisy w uchwale są obarczone 

pewnym niebezpieczeństwem. W każdym razie, uchwały są ogłoszone i oczekują na wejście 

w życie. Program stypendialny można będzie realizować. 

Radny Czajka powiedział, że dotarły do niego niepokojące sygnały, że niektórzy Czekaja na 

wejście w życie uchwały i moment kiedy będzie można będzie składać wnioski. 

Prawdopodobnie wnioski złożą również osoby, których dzieci uczą się np. w Warszawie czy 

Gdańsku, ponieważ ograniczenie do ilości kilometrów na obszarze powiatu jest niezgodne z 

konstytucją.  

Starosta powiedziała, że starano się znaleźć jakieś rozwiązanie. Wybrano drogę, którą już 

inny powiat „przećwiczył”. W uchwale zapisano, że chodzi o przenoszoną szkołę, a nie 

ucznia, który przenosi się z jakichś powodów do innej szkoły. 

Radny Tuchalski powiedział, że skoro w uchwale jest zapis, że stypendium można dostać z 

uwagi na to, że jest przenoszona szkoła, to nikt inny nie może się o nie zwracać.  

Radny Czajka zwrócił uwagę, że jest też zasada, że jeżeli samorząd podejmuje decyzję o 

przyznaniu stypendium, to nie może robić ograniczeń. Zarząd powinien przygotować się na 

ewentualność, że wnioski złożą nie tylko uczniowie z przenoszonej szkoły w Czachówkach.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 18 

 Zakończenie obrad XLII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XLII Sesji Rady 

Powiatu.    

 

 Protokół sporządziła:                    Przewodnicząca Rady Powiatu 

             Anna Andrzejczak                                          Zofia Andrzejewska 
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